

Quellen Folge 5 Lens EU:

SAFE: Kann Europa seine Verteidigung gemeinsam wiederaufbauen?

- **European Commission. *Security Action for Europe (SAFE): Factsheet.***
https://defence-industry-space.ec.europa.eu/eu-defence-industry/safe-security-action-europe_en
- **European Commission, DG DEFIS. *Poland receives first €6.6 billion payment under SAFE.*** News article, 29 May 2026.
https://defence-industry-space.ec.europa.eu/poland-receives-first-eu66-billion-payment-under-safe-2026-05-29_en
- **Latvian Ministry of Defence. *Eiropas Komisija apstiprina Latvijas SAFE pieteikuma tālāku virzīšanu aizsardzības finansējuma saņemšanai.*** 27 January 2026.
<https://www.mod.gov.lv/lv/zinas/eiropas-komisija-apstiprina-latvijas-safe-pieteikuma-talaku-virzisanu-aizsardzibas>
- **LSM. Zane Neimane. *Ar Eiropas finansējumu pirks dronus, vadāmos lādīņus un pretdronu sistēmas (precizēts).*** 21 April 2026.
<https://www.lsm.lv/raksts/zinas/latvija/21.04.2026-ar-eiropas-finansejumu-pirks-dronus-vadamos-ladinus-un-pretdronu-sistemas-precizets.a643850/>
- **Lasi.lv / Latvijas Avīze. Olafs Zvejnieks. *SAFE aizdevums ES: vai Latvija patiešām riskē ar "100 eiro mēnesī uz nodokļu maksātāju"?***
<https://lasi.lv/par-svarigo/projekti/safe-aizdevums-es-vai-latvija-patiesam-riske-ar-100-eiro-menesi-uz-nodoklu-maksataju.32202>
- **TVNET/LETA. *Latvijai piešķirs 3,5 miljardus eiro aizsardzības un drošības spēju attīstībai.*** 18 June, 2026.

<https://www.tvnet.lv/8493855/latvijai-pieskirs-3-5-miljardu-s-eiro-aizsardzibas-un-drosibas-speju-attistibai>

- [Sargs.lv. Latvijas valdības pārstāvji paraksta SAFE aizņēmuma līgumu aizsardzības attīstībai. 20 June, 2026.](https://www.sargs.lv/lv/latvija/2026-06-20/latvijas-valdiba-s-parstavji-paraksta-safe-aiznemuma-ligumu-aizsardzibas)
<https://www.sargs.lv/lv/latvija/2026-06-20/latvijas-valdiba-s-parstavji-paraksta-safe-aiznemuma-ligumu-aizsardzibas>
- <https://www.telegram.hr/komentari/europa-se-probudila-hoce-li-i-hrvatska-nude-nam-se-milijarde-za-oruzje-ali-mi-cemo-po-starom-balkanskom-principu-nesto-iskemijati/>
- <https://www.morh.hr/en/croatia-secures-a-loan-of-1-7-billion-euros-from-the-safe-instrument/>
- https://defence-industry-space.ec.europa.eu/eu-defence-industry/safe-security-action-europe_en
- <https://www.morh.hr/en/croatia-secures-a-loan-of-1-7-billion-euros-from-the-safe-instrument/>
- <https://oko.press/43-mld-euro-na-obronnosc-pokazujemy-o-jaka-stawke-toczy-sie-spor-o-safe>
- <https://dziennikzbrojny.pl/artykuly/art,2,4,12299,armie-swiata,wojsko-polskie,wykaz-umow-zawartych-z-safe-do-30-maja-2026-roku>
- <https://www.dziennikzbrojny.pl/artykuly/art,9,40,12257,inne,wydarzenia,zakres-polskiego-wniosku-o-pozyskanie-srodkow-z-instrumentu-safe>
- <https://platform.theaudiomarketplace.eu/members/products/data-offerings/6a3e4ddd61d71da206980ed6/view>
- <https://platform.theaudiomarketplace.eu/members/products/data-offerings/6a3e5090e3e67edd163ba8ad/view>